

THE SENATE

LE SÉNAT

Thursday, May 13, 1869

Le jeudi 13 mai 1869

The Speaker took the chair at three o'clock p.m.

After routine,

A number of petitions were presented to the House.

On the motion being called of which Hon. Mr. Macpherson had given notice, viz.:—“For an humble address to His Excellency the Governor General, praying that His Excellency will be pleased to cause to be laid before this House copies of all correspondence between the Government of the Dominion and the Governments of the several Provinces on the subject of Immigration; also, copies of all instructions from the Department of Agriculture to agents employed in Europe, to promote emigration therefrom to the Dominion of Canada, and also, copies of all instructions from the said department to agents in the Dominion, to provide shelter, comfort and information, to immigrants intending to settle in this Dominion. He said that since giving this notice he had been informed that copies of all correspondence between the Government of the Dominion and the Governments of the several Provinces, on this subject, had been laid on the table, though he had not seen them. But there was one point upon which he desired information: that was in respect to the instructions given to immigration agents concerning the shelter and assistance they will provide for immigrants intending to settle in this country. He asked for the information because he saw that immigrants were exposed to a great deal of exposure in Upper Canada, especially at Toronto. It was important that immigrants should have comfortable quarters upon their arrival. There had been a large number of immigrants arriving in Ontario this year, and it was very important that nothing should occur to change the current of immigration now setting in this direction. There was nothing which would contribute so much to promote immigration as to render them assistance upon their arrival on our shores, especially when they arrived at the part of the country where they intend to settle. There was a vast deal of employment open to them at present, particularly in the Province of Ontario. A large amount of agricultural labour is required there, as is seen by the returns made by officials in different townships setting forth the extent of the labour required, whether for agricultural, or other purposes. A large amount of skilled labour he thought was wanted in Ontario to judge from the re-

Le Président occupe le fauteuil à trois heures de l'après-midi.

Après les affaires courantes,

On présente un certain nombre de pétitions.

On fait l'appel de la motion de l'honorable M. Macpherson, dont il a donné avis: «Que, par une humble adresse, Son Excellence le Gouverneur Général soit prié de vouloir bien faire déposer devant cette Chambre copie de toute la correspondance échangée entre le Gouvernement du Canada et les Gouvernements provinciaux relativement à l'immigration;—de toutes les instructions données par le département de l'Agriculture aux agents qui sont employés en Europe à encourager l'émigration vers le Canada; et enfin de toutes instructions dudit département aux agents chargés au Canada de préparer des abris, des secours et des renseignements pour les immigrants qui ont l'intention de s'établir dans ce pays.» Il (M. Macpherson) annonce que, depuis qu'il a donné avis de sa motion, il a appris que l'on avait déposé copie de toute la correspondance échangée entre le Gouvernement du Canada et les Gouvernements provinciaux sur ce sujet, bien que lui-même n'ait pas encore vu ces documents. Il ajoute qu'il aimerait néanmoins savoir quelles instructions sont faites aux agents chargés d'accueillir, de trouver un logement et d'aider les immigrants qui ont l'intention de s'installer au pays. Il ajoute que ces renseignements l'intéressent, car il s'est rendu compte que les immigrants sont mal logés dans le Haut-Canada, à Toronto en particulier. Il est important, dit-il, que tous les immigrants soient bien logés dès leur arrivée. Un grand nombre d'entre eux sont arrivés en Ontario cette année, et il est important de ne pas décourager le flot d'immigrants vers cette région. Rien de meilleur pour encourager l'immigration que d'accueillir les immigrants dès leur arrivée, en particulier quand ils arrivent dans la région du pays où ils ont l'intention de s'établir. Un grand nombre d'emplois les attend, en particulier dans la province de l'Ontario. Il y a dans cette région une grande demande de main-d'œuvre agricole, comme en témoignent les documents remplis dans les comtés par les représentants officiels qui établissent la demande de main-d'œuvre agricole et autre. Il (M. Macpherson) est convaincu qu'il existe en Ontario une demande importante de main-d'œuvre spécialisée, si l'on en juge par les salaires élevés qui sont offerts. Il estime souhaitable que les agents représentant le Gouvernement du Ca-